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Protokół Nr 1/VII/2017  

z posiedzenia Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska 

i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Otmuchowie  

w dniu 24 lutego 2017 r. 
 

Posiedzenie Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska 

i Opieki Społecznej odbyło się w dniu 24 lutego 2017 r. o godzinie 10:30. Obrady prowadziła 

Przewodnicząca Dorota Brząkała. Komisja obradowała w składzie 7 osób, co stanowi 

o prawomocności obrad. Nieobecna Anna Ludwa. Lista obecności członków Komisji stanowi 

załącznik do protokołu. W obradach uczestniczyli również Burmistrz Otmuchowa - Jan Woźniak oraz 

Dyrektor ZOS w Otmuchowie – Wiesław Mazek. 
 

Porządek posiedzenia komisji: 

1. Otwarcie obrad; 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad; 

3. Przedstawienie porządku obrad; 

4. Opracowanie projektu planu pracy Komisji na 2017 rok; 

5. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji w 2016 r. 

6. Zapoznanie się z informacją nt. organizacji Oświaty i Wychowania w Gminie Otmuchów 

w następstwie zmian wynikających z ustaw reformujących system oświaty. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Otmuchów; 

2) opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Otmuchów; 

3) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego; 

    8. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 4   
Opracowano projekt planu pracy Komisji, stanowiący załącznik do protokołu. 
 

Ad. 5 

Opracowano sprawozdanie z działalności Komisji w 2016 roku, stanowiące załącznik do 

protokołu. 
 

Ad. 6  

 Burmistrz wstępnie nakreślił sytuację, z jaką gmina musi się zmierzyć w następstwie zmian 

oświatowych. Podkreślił wagę i czas na dostosowanie i realizację wytycznych wprowadzonych ustawą 

przez Rząd.  

Burmistrz: ustawa oświatowa została wprowadzona w dość szybkim tempie i będzie obowiązywała od 

1 września, dlatego też ustawodawca zarządził, że Gimnazja wygasają i trzeba sieć szkół dostosować 

do ustawy. W moim przekonaniu i według opinii osób, które zarządzają oświatą w naszych 

placówkach, nastąpiłyby tylko drobne, niewielkie zmiany. Będzie to wyglądało tak, jak w projektach 

przedstawionych uchwał. Nie łudźmy się, że nie będzie zwolnień w kadrze nauczycielskiej. 

Niewątpliwie takie zdarzenia będą miały miejsce w 2017 roku i zaostrzy to relacje między Dyr. ZOS, 

a nauczycielami, Związkami Zawodowymi, czy między samymi nauczycielami. Kilka lub kilkanaście 

osób będzie musiało przejść na emerytury. Związki ich bronią. Do maja mamy czas, ale musimy być 

przygotowani nawet na sprawy sadowe, bo dzieci jest mało. W 2016 roku urodziło się w naszej gminie 

o szesnaścioro dzieci więcej jak w roku 2015. Nie jestem zwolennikiem likwidacji szkół. Nie 

wyobrażam sobie, żeby na wsi, gdzie jest przedszkole i szkoła, instytucja taka była zlikwidowana. Nie 

wyobrażam sobie, że w Wójcicach, Grądach, czy gdziekolwiek indziej, szkoła byłaby zlikwidowana. 

Nie wyrażę na to zgody. Musimy być wszyscy świadomi i Rada jako decydent, że będzie ciężko, bo 

z czegoś będzie trzeba zrezygnować, ale nie będzie likwidacji szkół. Szkoły na wioskach są bardzo 

potrzebne tamtejszej społeczności. Musimy inwestować w dzieci i młodzież i stwarzać im najlepsze 

warunki, aby mogły się uczyć. Jeśli dopłacamy do DPS, do transportu publicznego i szeregu innych, 
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to musimy również dokładać do oświaty. Nie ma zagrożenia finansowego w naszej gminie. Mamy 

środki. Stać nas 200 tys. 300 tys. 500 tys. złotych dołożyć, aby nie ruszać dobrego klimatu w oświacie. 

Nauczycielom zaproponuje się to, co będzie możliwe, jednak być może kilkanaście etatów trzeba 

będzie zlikwidować. Jesteśmy w tej komfortowej sytuacji, że mamy budynek Liceum, mamy środki 

i kadrę pedagogiczną, aby przeprowadzić konieczne zmiany. Kiedy jakiś czas temu przejmowaliśmy 

szkoły ponadgimnazjalne, część nauczycieli zwłaszcza w szkołach ponadgimnazjalnych była 

sceptyczna temu posunięciu, teraz okazuje się, że będzie to z korzyścią dla gminy. 

Radny Wąsowicz: tragedii nie powinno być, ponieważ do szkoły podstawowej dojdzie klasa siódma 

i ósma, to masa uczniów, która pozostaje na terenie naszej gminy. Jednak uczniowie po klasie szóstej 

mogą odejść do Nysy i tu należałoby stworzyć takie warunki, by ci uczniowie zostali u nas.  

Burmistrz: tak, musimy zrobić dużo, aby te dzieci zostały w naszej gminie.  

Radny Wąsowicz: bardziej prawdopodobne jest jednak, że uczniowie klas VII i VIII jednak zostaną 

w naszych szkołach. 

Głos zabrał Dyrektor ZOS Wiesław Mazek, który odniósł się do przedmówców i omówił organizację 

Oświaty i Wychowania w Gminie Otmuchów w następstwie zmian wynikających z ustaw 

reformujących system oświaty, a także szczegółowo przedstawił obłożenie w poszczególnych klasach 

i w poszczególnych szkołach na terenie Gminy Otmuchów. 

Dyr. ZOS: zmiany jakie mają nastąpić, nie są wprowadzane, bo my tak chcemy, tylko są nam 

narzucone odgórnie. Na początku roku 2017 wprowadzona została ustawa nowe prawo oświatowe. 

Dotyczy to posyłania do szkół dzieci siedmioletnich i tego, że będą już tylko szkoły podstawowe. Nie 

będzie gimnazjów. Likwidacji ulegną szkoły zawodowe, a ich miejsce zajmą szkoły branżowe I i II 

stopnia. Szkolnictwo zawodowe, to właściwie tylko zmiana szyldu. Jest tendencja do tworzenia 

centrów kształcenia. Rząd przedstawił możliwości przyjęcia w naszej gminie takiego rozwiązania, 

że dwa gimnazja w Otmuchowie i Jarnołtowie będą przekształcone. Gimnazjum w Otmuchowie 

wejdzie w skład Liceum w Otmuchowie, a Gimnazjum w Jarnołtowie wejdzie w skład Szkoły 

Podstawowej w Jarnołtowie. Władza wykonawcza w postaci Kuratoriów zastrzegły, że nie 

zaakceptują sprawy likwidacji szkół. Zwiększono kompetencje Kuratora oświaty i jego opinia musi 

być pozytywna. W naszej gminie nie będzie likwidacji szkół. Nasz przykład jest realny i odpowiada 

kryterium Kuratora oświaty. Dotychczasowe szkoły podstawowe będą miały klasy I-VIII.  

Liczba uczniów w Gimnazjum w Otmuchowie w roku szkolnym 2016-2017 przedstawia się 

następująco: w klasie I – 81 w 3 oddziałach, w klasie II - 84 uczniów w 3 oddziałach, w klasie III – 77 

uczniów w 3 oddziałach. W sumie w 9 oddziałach jest 242 uczniów.  

W Gimnazjum w Jarnołtowie: w klasie I – 27 uczniów w jednym oddziale, w klasie II - 16 uczniów 

w 1 oddziale, w klasie III – 20 uczniów w 1 oddziale.  

Liczba uczniów wg klas w szkołach podstawowych w roku szkolnym 2016-2017 przedstawia się 

następująco: klasa I – 15 uczniów i 1 oddział, klasa II – 131 uczniów w 9 oddziałach, klasa III – 163 

uczniów w 11 oddziałach, klasa IV – 100 uczniów w 8 oddziałach, klasa V 101 uczniów w 8 

oddziałach, klasa VI – 100 uczniów w 8 oddziałach. W sumie 610 uczniów w 45 oddziałach.  

Liczba uczniów wg klas w gimnazjach w roku szkolnym 2016-2017 przedstawia się następująco: 

klasa I - 108 uczniów w 4 oddziałach, klasa II – 100 uczniów w 4 oddziałach, klasa III – 97 uczniów 

w 4 oddziałach. W sumie 305 uczniów uczy się w 12 oddziałach.  

Planowana liczba uczniów w szkołach podstawowych przedstawia się następująco:  

1. SP Otmuchów - w roku szkolnym 2016-2017 w klasach I-VI – 304 uczniów, w roku 2017-2018 

w klasach I-VII – 350 uczniów, a w roku 2018-2019 w klasach I-VIII – 405 uczniów.  

2. SP Maciejowice – w roku szkolnym 2016-2017 w klasach I-VI – 26 uczniów, w roku 2017-2018 

w klasach I-VII – 32 uczniów, a w roku szkolnym 2018-2019 w klasach I-VIII – 38 uczniów. 

3. SP Meszno – w roku szkolnym 2016-2017 w klasach I-VI – 53 uczniów, w roku 2017-2018 

w klasach I-VII – 58 uczniów, a w roku szkolnym 2018-2019 w klasach I-VIII – 70 uczniów. 

4. SP Grądy – w roku szkolnym 2016-2017 w klasach I-VI – 40 uczniów, w roku 2017-2018 

w klasach I-VII – 45 uczniów, w roku szkolnym 2018-2019 w klasach I-VIII -55 uczniów. 

5. SP Jarnołtów – w roku szkolnym 2016-2017 w klasach I-VI – 44 uczniów, w roku szkolnym 

2017-2018 w klasach I-VII – SP 50+GIM. 43, w roku szkolnym 2018-2019 w klasach I-VIII – 

SP 54+GIM. 27. 

6. SP Kałków – w roku szkolnym 2016-2017 w klasach I-VI – 97 uczniów, w roku 2017-2018 

w klasach I-VII – 121 uczniów, w roku 2018-2019 w klasach I-VIII – 149 uczniów. 
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7. SP Wójcice – w roku szkolnym 2016-2017 w klasach I-VI – 46 uczniów, w roku 2017-2018 

w klasach I-VII – 60 uczniów, w roku 2018-2019 w klasach I-VIII – 64 uczniów.  

Razem w roku szkolnym 2016-2017 w klasach I-VI – 610 uczniów. W roku 2017-2018 w klasach 

I VII – 716 uczniów. W roku szkolnym 2018-2019 w klasach I-VIII – 835 uczniów. 

Ogółem w roku szkolnym 2016-2017 w klasach I-VI jest 610 uczniów, w roku szkolnym 2017-2018 

w klasach I-VII będzie 759 uczniów, a w roku szkolnym 2018-2019 w klasach I-VIII przewiduje się 

862 uczniów.  

Planowana liczba uczniów w liceum przedstawia się następująco: 

LO w Otmuchowie w roku szkolnym 2016-2017 ma 79 uczniów. W roku szkolnym 2017-2018 

przewiduje się LO 79 + GIM. 165 uczniów, w sumie 244 uczniów. W roku szkolnym 2018-2019 

przewiduje się LO 79 + GIM 81. W sumie 160 uczniów.  

W szkołach podstawowych w kl. VI w roku szkolnym 2016-2017 uczy się 103 uczniów (łącznie z SP 

Ligota Wielka). Planowana liczba oddziałów kl. VII w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Otmuchów wynosi 8 oddziałów w roku szkolnym 2017-2018. Przy tej liczbie uczniów planowana 

liczba oddziałów kl. I gimnazjów wynosiłaby 4. Zwiększenie liczby oddziałów o 4 spowoduje wzrost 

wydatków na zadania oświatowe począwszy od 1 września 2017 roku. 

Szacunkowa kalkulacja wzrostu wydatków: liczba godzin nauczania w kl. VII jest zbliżona do liczny 

godzin w kl. I gimnazjum i wynosi 33 godziny tygodniowo.  

33 godziny = 1,83 etatu (33:18=1,83) 

4 godziny x 1,83 etatu = 7,32 etatu 

Roczny koszt 1 etatu nauczyciela dyplomowanego wynosi 72 tys. zł miesięcznie dzieląc przez 12 

miesięcy daje 6 tys. zł. Wzrost wydatków w okresie styczeń-sierpień 2018 wyniesie:  

7,32 etatu x 8 miesięcy x 6 tys. zł = 351 360 zł  

Wzrost wydatków dla całego roku szkolnego 2017-2018 wyniesie ok. 527 040 zł. Nauczyciel 

dyplomowany zatrudniony na ½ etatu na terenie wiejskim otrzymuje dodatek wiejski w wysokości 

10% wynagrodzenia zasadniczego. Szacunkowy wzrost tego dodatku może wynieść ok. 40 000 zł. 

w okresie całego okresu szkolnego. Powyższa kalkulacja nie uwzględnia wzrostu wynagrodzeń 

nauczycieli ani zwiększenia wydatków wynikających np. ze wzrostu zużycia wody energii 

elektrycznej, środków czystości itp. Łącznie wzrost wydatków dla całego roku szkolnego nie powinien 

być większy niż ok. 600 000 zł. W naszej Gminie wszystkie budynki szkolne będą zagospodarowane. 

Burmistrz: np. Korfantów jest w trudnej sytuacji, bo wybudowano szkołę za 11 mln zł i teraz nie ma 

co z ta szkołą zrobić. Nikt nie chce tam szkoły podstawowej. U nas jest inaczej, bo my mamy obiekt, 

mamy dzieci i mamy warunki. Zakładając nawet, że zostanie 70% uczniów w szkole średniej u nas – 

to i tak dobry wynik. Ruszyliśmy z promocją naszej szkoły. Nawet gdyby trzeba było zorganizować 

internat, to mamy warunki ku temu. Mamy pokoje na Zamku. W planach może być nawet szkoła 

międzynarodowa. Zainwestujemy w młode pokolenie. Mamy kadrę dobrze wykształconą. Nie można 

ograniczać nauczyciela, jeśli chce podnosić kwalifikacje. Płaca nauczyciela to 5 tys. zł brutto, do tego 

koszty pracodawcy w wysokości 20%, czyli 5000 + 1000 = 6000 zł Gdyby byli to sami nauczyciele 

dyplomowani, to byłby zakładany koszt, ale w rzeczywistości są to nauczyciele i mianowani 

i stażyści. Gdyby wszyscy nauczyciele byli na pełnych etatach, to to koszt zwiększyłby się do ok. 600 

tys. zł. Czy coś możemy odzyskać przez subwencję? Tak, od 2018 roku. Około 60 dzieci zostanie na 

terenie wiejskim i jest to ok. 180 tys. zł. Dlaczego gminy takie jak nasza, na ponosić większe koszty?  

Dyr. ZOS: Zgłosiliśmy z Panem Burmistrzem postulat do Ministra, że powinno się zmienić zasady 

finansowania małych gmin. To podnosił też Burmistrz na spotkaniu z wiceministrem Oświaty. Gdyby 

finansowanie na oddział od 1 września uległo zmianie, byłoby to na korzyść dla nas. Są 

zapowiedziane zmiany zasad finansowania szkół. 

Burmistrz: oraz aspekt funkcjonowania szkoły w każdej sytuacji, czy to w mieście, czy na wioskach. 

Trzeba inwestować w dzieci. Będzie 20 miejsc żłobkowych w Kałkowie. Powstanie 1 oddział. 

Dobudujemy tak, aby we wrześniu oddać i rozliczyć zadanie.   
 

Ad. 7  

       Zaopiniowano projekty uchwał w sprawie: 

1) ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Otmuchów; 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały tej w sprawie.  

Głosowanie: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 
 

2) opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 

w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Otmuchów; 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie. 

Głosowanie: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 
 

3) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego; 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Radny Michał Warchał: czy dzieci obligatoryjnie muszą iść do przypisanego obwodu? Słyszałem, 

że dyrektorzy szkół zachęcają rodziców do posłania dziecka do swojej szkoły.  

Dyr. ZOS: w naszej gminie nie ma problemu braku miejsc w szkołach.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. 

Głosowanie: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 
 

Ad. 8.  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej Rady Miejskiej 

w Otmuchowie w dniu 24 lutego 2017 r. 
 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   

 

1. Przewodnicząca  ………………………. 

    Dorota Brząkała 

                                                                                                                  

                                                                                                        

2. Zast. Przew.   ……………………… 

      Anna Ludwa 

 

 

3. Członek   ……………………... 

     Janusz Gitlar 

 

 

4. Członek   ……………………… 

      Ryszard Piórecki  

 

 

5. Członek   ………………………  

   Michał Warchał 

 

 

6. Członek   ………………………  

Waldemar Wąsowicz 

 

 

7. Członek   ………………………  

  Stanisław Zaczyk 

 

 

8. Członek    ………………………  

    Łukasz Zięba  


